
Na aktuálne témy
Rušné leto v mestskej časti
Kým deti prázdninovali,  prebiehalo do
volenkové obdobie a  na cestách bolo 
menej áut, snažili sme sa v  našej mest
skej časti urobiť čo najviac práce. V  pl
nom prúde je budovanie kanalizácie na 

viacerých uliciach. Na kontrolnom dni 20. augusta sme 
skonštatovali, že v rámci II. etapy odkanalizovania doteraz 
vybudovali z 15,2 km kanalizácie 3,4 km úsek. Riešime aj 
101 domových prípojok, ktoré neboli v  projekte. Na 
niektorých uliciach sú nové domy medzi starými domami, 
ale niekde sa predĺžila ulica o pár nových domov, preto sa 
tam doťahuje aj hlavný kanalizačný zberač. Na Hydinár
skej ulici zasa súkromný investor ťahá kanalizáciu k svojmu 
pozemku. S nimi som dohodla, že napoja naše nové ulice 
(Monardová, Perličková, Borágová) na ich zberač, lebo tieto 
ulice v roku 2003, keď sa robil prvý projekt na kanalizáciu 
(ale sa nerealizoval), ešte neexistovali. Pri riešení všetkých 
vyskytnutých problémov sa zúčastňujem osobne a dá
vam na vedomie všetkým obyvateľom aj spomínaných 
ulíc, že žiadne finančné prostriedky ich nebude stáť na
pojenie ulíc na kanalizáciu a všetkým domácnostiam II. 
etapy sa kanalizačná prípojka dotiahne až po ich po
zemok. Na všetkých uliciach sa bude ťahať nový asfalt 
po celej šírke vozovky a budú sa osádzať obrubníky na 
spevnenie okrajov vozovky.
Počas letných prázdnin vymenili v  našich materských 
školách toalety, umývadlá, elektrické rozvody, vodo
vodné potrubia a uložili nové obklady. V niektorých sme 
zrekonštruovali terasy, vonkajšie schody a vymaľovali 
priestory a v každej škôlke máme vyregulované kúrenie. 
Materské školy každoročne evidujú deti, ktoré nemôžu 
byť z kapacitných dôvodov prijaté, hoci sme v uplynulom 
období otvorili 9. triedu v MŠ Linzbothova a 5. triedu v MŠ 
Podzáhradná. Aj na školský rok 2014/2015 je prihlásených 
o 90 troj a štvorročných detí viac ako môžeme umiestniť. 
Preto som dala preveriť možnosť rozšírenia kapacít našich 
materských škôl. Môžeme ísť cestou modulárnej výstav
by alebo stavebnými úpravami na jestvujúcich objektoch 
(nie na všetkých). Mojím cieľom je rozšíriť priestory ma
terských škôl a umiestniť všetky deti z našej mestskej 
časti a preto navrhnem do rozpočtu na rok 2015 financie 
na tento účel, aby sme k septembru 2015 vyriešili tento 
problém mnohých mladých rodín.
Posunuli sa rokovania ale aj práce na príprave výstavby 
nultého obchvatu D4 a rýchlostnej cesty R7. Od 1. do 18. 
augusta sa uskutočnilo verejné prerokovanie územnoplá
novacieho podkladu „Urbanistickej štúdie rýchlostnej 
cesty R7 Bratislava Ketelec – Bratislava Prievoz, časť 
B.“ Jedenásteho augusta som sa zúčastnila na verejnom 
prerokovaní v  Zrkadlovej sieni Primaciálneho paláca, ku 

Pokračovanie na strane 3

Opäť sa otvorili brány škôl
V utorok 2. septembra 2014 pedagógovia základných škôl opäť privítali v škole 
svojich žiakov. Tento deň bol asi najzaujímavejším pre našich najmenších – pre 
prváčikov, ktorí prišli do školy s veľkým očakávaním.
Základná škola Bieloruská v tomto školskom roku otvorila dve prvé triedy pre 
40 prvákov, predpokladaný počet žiakov školy je 230. Školský rok sa bude niesť 
v duchu 40. výročia založenia školy (1974/1975). Hlavnými cieľmi sú skvalitňo
vanie vyučovacieho procesu, vylepšovanie spolupráce a  vzájomných vzťahov 
s rodičmi cez kultúrne podujatia, besiedky a slávnostnú akadémiu.
Základná škola Biskupická počas prázdnin pripravila pre žiakov 2. stupňa novú 
počítačovú učebňu, ktorú slávnostne otvorili v tento deň. V nultom ročníku sa bude 
vzdelávať 10 žiakov, v prvom 15 a predpokladaný počet žiakov školy je 160 detí.
Základná škola Podzáhradná otvorila štyri triedy pre 84 prvákov, predpokla
daný počet žiakov školy je 575. Počas tohto školského roku sa bude škola pripra
vovať na svoje 30. výročie.

Základná škola s  materskou ško
lou s vyučovacím jazykom maďar
ským Vetvárska privítala 13 prvá
kov a  predpokladaný počet žiakov 
školy je 85.
V  školskom roku 2014/2015 bude 
chodiť do našich škôl asi 1050 žiakov. 
Počty žiakov budú spresnené v  šta
tistickom zisťovaní k 15. septembru.

Základná škola Rovinka (Mestská časť Bratislava – Podunajské Biskupice a obec 
Rovinka je Spoločným školským úradom) v  tomto školskom roku prechádza 
veľkými zmenami – rozširovaním priestorov školy pre druhý stupeň školy. Peda
gógovia privítali 40 prváčikov a počet žiakov sa zvýšil na 143.
V  novom školskom roku 2014/2015 želáme pedagógom veľa úspechov 
a energie, žiakom a rodičom trpezlivosť, chuť do učenia a všetkým vzájom
né porozumenie.

(BB)
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Tento rok sa slávenie Trojdnia s blahoslavenou Zdenkou Sche
lingovou v Kostole Svätého kríža v Podunajských Bis kupiciach 
začalo v pondelok 28. júla spoločnou modlitbou ruženca k Se
dembolestnej Panne Márii popretkávanej myšlienkami zo Sväté
ho písma a zo života či modlitieb blahoslavenej sestry Zdenky. Po 
nej nasledovala svätá omša, ktorú celebroval miestny pán dekan 
ThLic. Jozef Vadkerti, ktorý  svoju homíliu začal otázkou: „Čo 
znamená svätosť?“ Teda ako dosiahla svätosť sestra Zdenka 
a mnohí ďalší. Vychádzal z evanjelia – z podobenstva o kvase, kto
rý pomaličky všetko prekvasí. Rovnako tak aj svätosť nie je hneď 
hotová, ale postupne rastie. Veď vo viere sa dá stále rásť. Ako kvas 
postupne viac vniká do cesta, až ho nakoniec celkom prekvasí, tak 
aj nás môže „prekvasiť“ túžba po svätosti. V športe človek kvôli vý
konu urobí veľmi veľa, musí svojmu cieľu všetko podriadiť. Rov
nako tak i my musíme všetko podriaďovať Bohu, aby sme dosiahli 
svätosť. V dennom spytovaní svedomia nájdeme, čo ešte môžeme 
Bohu dať zo seba. Svoju homíliu zakončil slovami sv. Jána Pavla II.: 
„S Bohom nemožno stratiť nič, ale bez Boha 
možno stratiť všetko.“ Po slávnostnej sv. omši 
si mohli pútnici uctiť relikvie bl. Zdenky. 
Domov odchádzali s  povzbudením v  srdci 
a s úsmevom na tvári.
Druhý deň Trojdnia – utorok 29. júla sa za
čal divadelným predstavením mladých z Ha
bovky na Orave. Od rána cestovali, zastavili 
sa v Provinciálnom dome v Trnave na obed, 
v  kaplnke sa trošku oboznámili s  históriou 
i  súčasnosťou Milosrdných sestier Svätého 
kríža a  putovali do Podunajských Biskupíc, 
kde svojím vystúpením s  názvom: „Kto 
veľmi miluje, prestáva trpieť“  dojali celý 

kostol a  rozpla
kali nejedno oko 
či srdce. Životný 
príbeh Sr.  Zdenky 
v  ich podaní bol 
naozaj hodnotným 
kultúrnym zážit
kom. Nasledovala 
mládežnícka svätá 
omša, ktorú celeb
roval Vdp. ThLic. 
Ľudovít Pokojný 
– postulátor bla
horečenia a  teraz 
i svätorečenia sest
ry Zdenky. V homí
lii nás povzbudil 

k mladíckemu nadšeniu, ktoré potrebuje každý jeden z nás, bez 
ohľadu na vek. Poprial nám, aby sme sa aj my všetci na prího
vor bl. Zdenky zamilovali do Boha. Po skončení svätej omše bola 
krátka prestávka na agapé a nasledovala adorácia spojená s chvá
lami a  modlitbami bl. Zdenky. Miestny správca pútnického kos
tola bl. Zdenky páter Frank Vandegehuchte MSC vyložil Oltárnu 
sviatosť na oltár k  verejnej adorácii a  o  21.30 h nás ňou požeh
nal. No radostný spev a  túžba po oslave Pána boli ukončené až 
po 22.00 hodine. Na naše prekvapenie počas adorácie bol plný 
kostol a mnohí veriaci sa spontánne zapájali do modlitieb chvál. 
Zdenkin úsmev naplno obklopoval tento požehnaný deň.
Slávnostné zavŕšenie Trojdnia s  bl. Zdenkou bolo v  stredu 
30. júla. Pútnici prichádzali veľmi zavčasu. Už o pätnástej hodine 
bola Korunka k Božiemu milosrdenstvu, po krátkej pauze nasle
dovala modlitba slávnostného ruženca a  o  šestnástej hodine sa 
začal samotný program, počas ktorého spievali mladí z Habovky 
a  pomedzi piesne zazneli aj ich osobné svedectvá – stretnutia 

s Bohom, ale aj myš lienky bl. Zdenky a listy s vypočutými úmysla
mi, o ktoré ľudia prosili Pána práve na príhovor bl. Zdenky. Progra
mu sa zúčastnil aj biskup Mons. Tomáš Galis, aktívne sa do neho 
zapojil a  po ňom celebroval slávnostnú svätú omšu, ktorej at
mosféra bola umocnená aj väčším počtom kňazov a množstvom 
pútnikov a  ctiteľov bl. Zdenky. V  homílii nás všetkých otec bis
kup povzbudil k pravému a hodnotnému rodinnému životu, lebo 
práve z  takejto statočnej rodiny vyšla i  bl. Zdenka. Poukázal na 
skutočnosť, že nebo počíta s deťmi a mladými, lebo s nimi môže 
veľa vykonať. Aj Matka Božia si vždy vyberá malých vizionárov. 
My starší si musíme vyprosovať mladícke nadšenie a  o dovzda
nosť i dôveru Bohu, akú majú deti.
Bolo to radostné a  naozaj slávnostné stretnutie okolo Pánovho 
oltá ra. Nech je Pán za všetko zvelebený.

Sestry Svätého kríža

Trojdnie s blahoslavenou Zdenkou Schelingovou

Pozvánka 
Starostka našej mestskej čas
ti PhDr. Alžbeta Ožvaldová, 
poslanci miestneho aj mest
ského zastupiteľstva Izabella 
Jégh a Milan Černý, a Maria
num – Pohrebníctvo mesta 
Bratislavy vás srdečne pozý
vajú na požehnanie nového 
centrálneho kríža a obnovenej 
časti cintorína na Šamorínskej 
ulici, ktoré sa uskutoční 21. 
septembra (nedeľa) o  15.00 
hodine.

Meghívó
PhDr. Ožvald Erzsébet, Po
zsonypüspöki polgármester 
asszonya, Jégh Izabella és 
Milan Černý helyi és fővárosi 
képviselők, valamint a Mari
anum Fővárosi Temetkezési 
Vállalat, tisztelettel meghív
ják Önöket a temetőben újon
nan felállított nagykereszt és 
a temető felújított részeinek 
megáldására, amelyre 2014. 
szeptember 21én (vasárnap), 
15,00 órakor kerül sor.

Počas Trojdnia navštívili Kostol Svätého kríža nielen pútnici z Bratislavy, 
ale aj z iných častí Slovenska.

Mnohí pútnici prosia bl. Zdenku o príhovor..., ale aj ďakujú.

Slávnostná svätá omša s hlavným celebrantom otcom biskupom 
Tomášom Galisom.

Mladí z Habovky v pásme Kto veľmi miluje, prestáva trpieť. 
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ktorému sme vydali aj písomné záväzné stanovisko. Ešte v júli sme 
dostali ďalšiu dokumentáciu pre územné rozhodnutie o umiest
není stavby diaľnice D4 Bratislava Jarovce – Ivanka sever. Po 
posúdení predloženej dokumentácie sme vydali nesúhlasné sta
novisko s predbežnou dokumentáciou pre územné rozhodnutie 
preto, že jej riešenie neobsahovalo napojenie cesty III/06359 
(predĺžená Odeská – smer Most pri Bratislave) v pokračovaní ces
ty II/572 (predĺžená Ráztočná) na diaľnicu D4. Pre mňa je dôle
žité, aby naši obyvatelia sa aj týmto smerom dostali na D4ku. 
Preto som bola 18. augusta na ďalšom rokovaní na Ministerst
ve dopravy SR aj s pracovníkmi Národnej diaľničnej spoločnosti 
(NDS) a riešili sme tento problém. Stále zastávam názor, že pre
ťažený komunikačný systém Podunajských Biskupíc nevyhnutne 
potrebuje ďalšie priame napojenie na diaľnicu D4, mimo jediného 
navrhovaného v  križovatke Rovinka (odhliadnuc od križovatky 
Ketelec), ktorá je predovšetkým prínosom pre mimo bratislav
ských cestovateľov. Dvadsiateho augusta sa uskutočnilo rokova
nie na NDS o dopravnom napojení R7 na úseku Ketelec – Prievoz. 
Dvadsiateho siedmeho augusta bolo v  budove Dopravoprojek
tu pracovné rokovanie o  preložke cesty II/572. Naďalej budem 
úzko spolupracovať s NDS, s ministerstvom dopravy a magis
trátom, aby sme naozaj mohli v roku 2015 začať s výstavbou 
týchto pre nás mimoriadne dôležitých stavieb R7 a D4.
Dokončili sme práce na cintoríne na Mramorovej ulici a  21. 
septembra odovzdáme obnovený cintorín s novými chodník
mi, osvetlením, toaletami, novými lavičkami a  novým hlav
ným krížom, ktorý posvätí náš pán farár. Vybudovali sme nové 
chodníky aj na Popradskej ulici. Rekonštrukcia cintorínov, obnova 
chodníkov na Popradskej a Komárovskej ulici boli hradené z finan
cií magistrátu, ktoré schválili poslanci mestského zastupiteľstva 
pre mestské časti. Preto je dôležitá spolupráca starostu a  mest
ských a miestnych poslancov, aby sa veci posunuli dopredu tak 
v meste ako aj v mestských častiach.
UFO na sídlisku Medzi jarkami dostalo novú podobu, je zrekon
štruované. Ďakujem firme AZStav, ktorá na moju prosbu vyčis
tila celé územie od starých betónových balvanov. Zasadili sme 
novú trávu, skrášlili sme prostredie okolo tohto taniera.
Začali sme rekonštrukčné práce na streche nad Materským 
centrom, knižnicou a  klubom dôchodcov na Latorickej ulici 
a dokončili strechu na Základnej škole na Podzáhradnej.
Na Tryskáči sme vymenili kus trávnika na futbalovom ihrisku. 
Chcem sa poďakovať pánovi Rudolfovi Nemcovi za účelový 
dar 2000 eur na výmenu umelého trávnika, ktorý stál 2600 eur. 
Na budúci rok musíme naplánovať výmenu celej plochy, ktorá sa 
za uplynulých 5 rokov už opotrebovala. Však tento trávnik denne 
využívajú naše futbalové družstvá. Pri tejto príležitosti ďakujem za 
pozvanie, keď som mohla otvoriť zápas medzi Slovenskom a Švaj
čiarskom v baseballe na Majstrovstvách Európy v našej mestskej 
časti. Takisto ďakujem záhradkárom za ich pozvanie a spoločnosť 
na exkurziu do Pápy.
Stihli sme aj rokovanie mimoriadneho miestneho zastupiteľstva 
25. 8. 2014, kde sme odsúhlasili ďalšie financie na rekonštrukciu 
školských dvorov. V súčasnosti prebieha súťaž na opravu ďalších 
chodníkov, verejného priestranstva na sídliskách.
Leto mi rýchlo ubehlo. Z vykonanej práce mám dobrý pocit. Som 
rada, ak sú za nami výsledky. To, ako sa človek cíti, je verným od
razom, najpresnejšou mierkou toho, čo urobil. A my sme uro
bili ďalší kus práce. A ideme ďalej, čaká nás ešte veľa úloh.
Na začiatku nového školského roka prajem všetkým žiakom, 
študentom, učiteľom a zamestnancom školských zariadení veľa 
síl a úspechov, a všetkým obyvateľom peknú, pohodovú jeseň.

Alžbeta Ožvaldová
starostka

Na aktuálne témy
Dokončenie zo strany 1

Obchodné verejné súťaže
Mestská časť Bratislava – Podunajské Biskupice, Trojič
né nám. 11, 825 61 Bratislava
podľa § 9a zákona č. 258/2009 Z. z., ktorým bol novelizo
vaný zákon č. 138/1991 Zb. o  majetku obcí a  podľa § 281 
zákona č. 513/1991 Zb. Obchodný zákonník v znení neskor
ších predpisov, vyhlasuje obchodnú verejnú súťaž na 
nehnuteľnosti, ktoré sú vo vlastníctve Hlavného mesta SR 
Bratislava a sú zverené do správy Mestskej časti Bratislava – 
Podunajské Biskupice:

•  v  zmysle uznesenia č. 125/20102014 Miestneho zastupi
teľstva Mestskej časti Bratislava – Podunajské Biskupice zo 
dňa 14.  2.  2012 o  najvhodnejší návrh na uzatvorenie ná
jomnej zmluvy na: nájom časti nebytových priestorov 
v  Dome kultúry Vesna na Biskupickej ul. 1 s  výmerou 
60,09 m2 na dobu neurčitú, k. ú. Podunajské Biskupice;

•  v  zmysle uznesenia č. 347/20102014 Miestneho zastupi
teľstva Mestskej časti Bratislava – Podunajské Biskupice 
zo dňa 10.  12.  2013 o  najvhodnejší návrh na uzatvorenie 
nájomnej zmluvy na: nájom pozemku parc. č. 4080/4 – 
záhrady s výmerou 397 m2 na Popradskej ul., na dobu 
neurčitú, k. ú. Podunajské Biskupice.

Znenie súťažných podmienok a  základnú informáciu 
o nájme nebytových priestorov a pozemku možno získať:

• na internetovej stránke: www.mupb.sk,
•  na adrese: Miestny úrad Podunajské Biskupice, Trojičné 

námestie 11, 825 61 Bratislava, kontaktná osoba Vlasta 
Pavlačková, odd. EOaSM, číslo telefónu: 02/4020 9230,

• na mailovej adrese: vlasta-pavlackova@mupb.sk.
Prístup k nehnuteľnostiam na obhliadku možno dohodnúť 
s pracovníčkou odd. EOaSM

Vlastou Pavlačkovou, tel.: 02/4020 9230.

Lehota na predkladanie všetkých súťažných návrhov je: do 
3. 10. 2014 do 12.00 hodiny.

PhDr. Alžbeta Ožvaldová
starostka

Zber starých spotrebičov
V sobotu 25. októbra 2014 organizuje Miestny úrad mestskej 
časti Bratislava  –  Podunajské Biskupice v spolupráci so spoloč
nosťou ENVIDOM – Združenie výrobcov elektrospotrebičov pre 
recykláciu bezplatný odvoz starých spotrebičov priamo z vašich 
domácností. Obyvatelia mestskej časti môžu do 22. 10. 2014 za
telefonovať na miestny úrad  na tel. č.: 4020 7225 alebo poslať e
mail na zuzanadeakova@mupb.sk a nahlásiť druh a počet spo
trebičov, vaše meno, priezvisko, telefonický kontakt a presnú 
adresu, z ktorej potrebujete  spotrebiče odviezť. 
Elektroodpad musí byť vyložený v deň zberu vo vchode byto
vého domu alebo za bránou rodinného domu  do 8.00 hodiny 
ráno. Nevykladajte odpad na ulicu alebo k  ceste pre nelegálnych 
zberačov, ktorí ho neodborne rozoberú, nepredajné komponenty 
odhodia a vo vašom okolí vytvoria čierne skládky. Nepotrebné veľké 
(chladničky, práčky, TV) aj malé spotrebiče (fény, holiace strojčeky a 
p.) patria do zberu. Len odtiaľ môžu putovať na ekologickú recyklá
ciu, ktorá výrazne prispieva k ochrane životného prostredia.
Ak sa nám nepodarí od vás prevziať nahlásený odpad do 15.00 ho
diny, kontaktujte v priebehu polhodiny linku zberu: 0911 250 211.

(ref. ŽP,OaCH)
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Moje letné poslanecké aktivity
Príchod nového školského roka a ukončenie letných 
prázdnin nás znova upozornili na akútnu potrebu 
riešiť problémy dopravy. Nárast individuálnej auto
mobilovej dopravy v  exponovaných ranných hodi
nách navádza pocit stresu a  otázky dokedy ešte? 
Niekoľkokrát som počas prázdnin ako aktívny po
slanec Podunajských Biskupíc navštívil miestny úrad 
a  položil rovnakú otázku našej starostke Alžbete 
Ožvaldovej. Musím povedať, že v  téme plánovania, 
prípravy a posudzovania výstavby obchvatu Bratisla

vy, o ktorom pravidelne občanov informuje a začiatok jeho výstavby bol 
stanovený na rok 2015, je skutočne zorientovaná.
Rád by som sa však v mojom príspevku venoval ešte téme údržby zelene 
a trávnatých plôch. Počas letných mesiacov bohatých na zrážky v kombi
nácii s teplejším počasím dosahovala výška porastu miestami aj 30 cm, čo 
prinieslo mnohé obmedzenia pri letných športoch, venčení štvornohých 
miláčikov na vymedzených plochách a alergikom. Podobná situácia však 
bola aj v  iných mestských častiach a  na plochách patriacich do údržby 
magistrátu. Podľa informácií vedúceho oddelenia životného prostredia 
E.Vandriaka nebolo v silách vysúťaženého a zazmluvneného dodávateľa 
promptne reagovať na dodatočné kosenie, zvlášť keď takéto služby po
skytuje viacerým mestským častiam. Aj keď takáto situácia, resp. počty 
a  termíny kosenia sa pred sezónou dali iba ťažko dopredu odhadnúť, 
v  tomto prípade zjavne iba najnižšia cena pri verejnom elektronickom 
obstarávaní služieb a prác nepriniesla úplne najvýhodnejšie riešenie. Sa
mozrejme, dlhé skládkovanie pokosenej zelene a následné škody na tráve 
budú mať za následok sankčné pokuty voči dodávateľovi prác.
V  poslednej časti môjho príspevku by som vyzdvihol transparentnosť 
fungovania mestskej časti Podunajské Biskupice. Zverejňovanie ponúk, 
objednávok, zmlúv ako aj faktúr prebieha na našej webovej stránke www.
biskupice.sk a hoci u nás je to samozrejmosť, nie je to tak všade. Ako posla
nec mám možnosť spolu s ostatnými kolegami pracovať v komisiách do
zerajúcich na férovosť každej súťaže či elektronického obstarávania a túto 
možnosť aj využívam. Výsledky takéhoto transparentného obstarávania 
vedú priamo k  úsporám finančných prostriedkov presahujúcim aj 50 % 
navrhovanej hodnoty, čo sa pozitívne prejavuje na našom rozpočte. Úspo
ru sme dosiahli aj pri poslednom obstarávaní rekonštrukcie sociálnych za
riadení v materských školách. Teší ma, že z úspor finančných prostriedkov 
sa bude na môj návrh rekonštruovať aj vonkajšia športová plocha školy na 
Podzáhradnej, ktorá je prístupná aj pre verejnosť.

Milan Černý
poslanec MiZ a MsZ

Z rokovania miestneho zastupiteľstva
Na mimoriadnom zasadnutí miestneho zastupiteľstva našej mest
skej časti 25. augusta 2014 poslanci schválili  bez pripomienok  a  jed
nomyseľne plán kontrolnej činnosti miestnej kontrolórky na II. polrok 
2014; rekonštrukciu a modernizáciu v materských školách vo výške 55 658 
eur; rekonštrukciu miestnych komunikácií vo výške 246 390 eur; opravu 
strechy na Základnej škole  Podzáhradná vo výške 22 919 eur; rekonštruk
ciu strechy na objekte Latorická vo výške 34 888 eur; opravu chátrajúcej 
konštrukcie lietajúceho taniera – UFO na sídlisku Medzi jarkami vo výške 
13 486 eur; ďalšiu rekonštrukciu v materských školách vo výške 13 707 
eur; použitie finančných prostriedkov z Rezervného fondu Mestskej časti 
Bratislava – Podunajské Biskupice vo výške 15 000 eur na rekonštrukciu 
školských dvorov základných škôl Podzáhradná a Bieloruská; úpravu č. 3 
programového rozpočtu  Mestskej časti Bratislava – Podunajské Biskupice 
na rok 2014; predaj pozemkov parc. č. 5008/1, záhrady s výmerou 349 m² 
a parc. č. 5009/3, zastavané plochy a nádvoria s výmerou 40 m²  na Bore
kovej ulici v k. ú. Podunajské Biskupice formou obchodnej verejnej súťaže; 
určenie volebných obvodov, počtu poslancov Miestneho zastupiteľstva 
MČ Bratislava – Podunajské Biskupice a  Všeobecne záväzné nariadenie 
o vyhradených plochách na vylepovanie predvolebných plagátov pre voľ
by do orgánov samosprávy obcí, ktoré sa budú konať 15. novembra 2014 
(podrobné informácie na www.biskupice.sk a www.mupb.sk).
Na záver rokovania starostka Alžbeta Ožvaldová informovala poslancov 
o ďalších rokovaniach o výstavbe diaľnice D4 a rýchlostnej cesty R7, poďa
kovala firme AZSTAV za bezplatné vyčistenie okolia UFA od schátraných 
malých betónových stavieb a Rudolfovi Nemcovi za poskytnutie účelové
ho finančného daru vo výške 2 tisíc eur na opravu trávnatej plochy v špor
tovom areáli Tryskáč.  
Interpelácie poslancov
František Chmelíček odovzdal miestnej kontrolórke sťažnosť obyvate
ľov sídliska Medzi jarkami na konzumáciu alkoholických nápojov pri ZŠ 
Bieloruská s  požiadavkou, aby riešenie bolo zverejnené v  Biskupických 
novinách.
Peter Adamec žiadal vyčistiť parčík pri ČS Slovnaft na Korytnickej ulici 
a  na septembrové rokovanie miestneho zastupiteľstva predložiť informá
ciu o rozšírení parkovacích miest v mestskej časti.
František Dej upozornil, že na Bieloruskej ulici bola dlho po pokosení ne
odprataná tráva.
Mikuláš Krippel žiadal  ofrézovať bubliny na chodníku pri Podzáhradnej ul. 49.
Rozália Múčková upozornila, že osvetlenie na Estónskej 42 zakrývajú ko
náre divej čerešne a zostalo tu vodorovné značenie po zrušenom vyhrade
nom parkovaní pred týmto domom, čo mätie vodičov.

(Red.) 

Otvorenejšia 
samospráva
Nikomu z nás obyvateľov asi nie je ľahostaj
né kde žijeme, čo sa deje v našej mestskej 
časti, ako sa rýchlo z domova dostať k infor
máciám, prípadne ako poukázať na prob
lémy alebo nedostatky, s  ktorými sa stret
neme. Veríme, že aj v  našej mestskej časti 
bude stále viac obyvateľov aktívnych pri 
riešení problémov a budú oveľa aktívnejší aj 
pri komunikácii s predstaviteľmi samosprá
vy. V  novom volebnom období budú naši 
novozvolení poslanci presadzovať širšie 
zapájanie sa obyvateľov do skvalitňovania 
života na sídliskách i v obci. Jedným z efek
tívnych nástrojov, ktorým možno upozorniť 
kompetentných na potrebu riešiť problémy 
našej mestskej časti, môže byť nová online 
sekcia na web stránke našej mestskej časti 
prístupná širokej verejnosti pod názvom 
Otázky občanov. Prostredníctvom nej bude 
možné položiť akúkoľvek otázku každému 
členovi miestneho zastupiteľstva mestskej 
časti. Celá sekcia bude prevádzkovaná ako 
opensource, teda voľne šíriteľný legálny 
softvér, pokiaľ vieme, budeme prvé z miest 

a  obcí  na Slovensku.  V  rámci zachovania 
slušnosti a  pravidiel publikovania otázok 
bude ich kontrolovať nezávislý moderátor. 
V prípade nezverejnenia otázky (nedodrža
nie etického kódexu) bude jej autor infor
movaný prečo. Takto budú naši obyvatelia 
informovaní od svojich poslancov o  všet
kom, čo ich zaujíma a tiež poslanci o potre
bách obyvateľov.
V  prehľade pri každom poslancovi budú 
štatistiky položených a ne/zodpovedaných 
otázok. Dostupné vyhľadávanie zabezpečí 
rýchle nájdenie odpovede na už možno 
niekým iným položenú podobnú otázku 
alebo požiadavku. Tým sa zabezpečí zby
točné viacnásobné opakovanie rovnakých 
otázok, resp. námetov a  upozornení. Svo
jou jednoduchosťou a  moderným vzhľa
dom bude web stránka prístupná z väčšiny 
zariadení s pripojením na internet (vrátane 
smartfónov, tabletov, tabletofónov ap.). 
Dúfame, že výsledky novembrových ko
munálnych volieb budú také, že umožnia 
naším poslancom tento zámer presadiť. 
K jeho realizácii sa intenzívne pripravujeme 
v súčinnosti s nezávislými odborníkmi.

František Dej
poslanec za SmerSD

V knižnici o peknej knihe
Opäť máme za sebou 
ďalšie pekné stretnu
tia, ktoré sme pripra
vili pre deti v  Knižnici 
na Latorickej ulici. So 
žiakmi základných škôl 
na Bieloruskej a Žitavskej 
ulici sa stretla  spisovateľ
ka Ing. Mária Vrkosla

vová, aby im predstavila svoju knihu Život na štyroch 
labkách a hlavného hrdinu psíka Gordona.  Do knižnice 
je vstup so psom zakázaný, ale keďže je Gordon už dlho 
čestným členom knižnice, tak je u nás srdečne vítaný.
Rozprávanie o prvých krôčikoch šteniatka vo veľkom 
svete dvojnoháčov počúvali deti so zatajeným dy
chom. Čo všetko sa musí šteniatko naučiť! Aké napí
navé dobrodružstvá zažije, keď sa stratí v tráve alebo 
zbiera snežienky... alebo keď sa začne búrka. Malí 
a väčší čitatelia sa z knihy môžu dozvedieť, že všade 
okolo nás sú zvieratká, i na sídlisku či v jeho okolí. Pani 
Mária porozprávala deťom o ročných obdobiach, aké 
kvitnú kvietky, ako sa halúzky obsypú listami a neskôr 
kvetmi, aj ako sa krásna farebná jeseň zmení na zimu 
a celá zem sa uloží pod hebkú bielu perinu.
No a napokon sa školáci pochválili, aké chovajú doma 
zvieratká, hlavne psíky. S  tetou Máriou sa zhodli na 
tom, že zvieratko znamená trochu práce a zodpoved
nosti, ale hlavne veľa lásky a oddanosti.  Pani Mária nás 
potešila, že píše novú knihu, na ktorú sa veľmi tešíme. 
Dovidenia v našej knižnici.

 Knihovníčky  Helenka a Mirka
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Za čistejšiu 
Bratislavu
Po výsadbe stromče
kov sa členovia a  po
slanci strany SmerSD 
v  našej mestskej časti 
prihlásili k  organizácii 

akcie Za čistejšiu Bratislavu, ktorá prebeh
ne vo všetkých troch mestských častiach 
nášho druhého bratislavského okresu 
pod gesciou Okresnej organizácie strany 
SmerSD. V  Podunajských Biskupiciach sa 
upratovanie verejných priestranstiev od 
nečistôt uskutoční v dvoch termínoch v so
botu 20. septembra a  tiež 11. októbra 
vždy od 10.00 hodiny so začiatkom v kruhu 
na Estónskej, cez Bieloruskú a Lotyšskú uli
cu. Následne sa presunieme na Dolné hony 
na Uzbeckú ulicu a pokračovať budeme po 
nákupné centrum Hron. Bude nás spre
vádzať nákladné vozidlo s  označením Za 
čistejšiu Bratislavu, ktoré bude vyzbieraný 
odpad odvážať. Odpad budeme zbierať do 
igelitových vriec. V prípade nepriaznivého 
počasia operatívne oznámime náhradný 
termín. Každá pracovitá ruka je vítaná.

František Dej
poslanec za SmerSD

Dlhé roky sme sa poze
rali na torzo niečoho, 
čo nám pripomínalo 
detstvo – naše UFO 
na  Bieloruskej ulici na 
sídlisku Medzi jarkami. 
Poznačené nie ani tak 
zubom času, ako skôr 
znehodnotené pričine

ním vandalov. Som veľmi rád, že sa mi po
darilo presvedčiť pani starostku aj kolegov 
poslancov z miestneho zastupiteľstva a tak 
sme sa spoločne rozhodli, že toto umelecké 
dielo opravíme a  prinavrátime mu dávnu 
slávu. Týmto im chcem všetkým poďakovať 
za to, že ma podporili a UFO neskončilo na 
smetisku dejín. O  tom,  že nejde o  žiadne 
amatérske dielko socialistických budovate
ľov svedčí aj autor, akademický sochár Ju
raj Hovorka, pojem medzi sochármi, autor 
diel ako je fontána na  Mierovom námestí 
či fontána pred budovou Národnej rady SR. 
Samozrejme, celé to zapadá do  kontextu 
tvorby našich významných architektov Šte
fana Svetka a Štefana Ďurkoviča (napríklad 
budova Slovenského rozhlasu – obrátená 
pyramída), autorov projektu celého nášho 
sídliska Medzi jarkami. Preto si vážme, že 
bývame na najkrajšom sídlisku s  najväčší
mi parkovými plochami v Bratislave. Mesto 
síce malo isté plány s  celkovou úpravou 
parkov vo vnútri kruhov, ale nakoniec sa 

nenašli peniaze a  toto bremeno postupne 
prechádza na bedrá mestskej časti Podu
najské Biskupice. Akonáhle nám to financie 
dovolia, začneme postupne skrášľovať a re
vitalizovať parky na našom sídlisku Medzi 
jarkami. UFO je prvá lastovička, kde sme 
v prvej etape opravili opláštenie a odstránili 
betóny z okolia kopca, na ktorom stojí UFO, 
lebo už nespĺňali svoj pôvodný účel a  na
miesto toho, aby slúžili občanom, tak ich 
skôr ohrozovali. V druhej etape v septembri 

odstránime nápisy, utesníme otvory a nako
niec UFO vyleštíme. Najviac ma teší, že dielo 
sa podarilo zrekonštruovať k jeho 40. naro
deninám a k úctyhodným 88. narodeninám 
jeho autora akademického sochára Juraja 
Hovorku. Dúfam, že už nedopustíme, aby sa 
UFO opäť rozkradlo, patrí nám, obyvateľom 
sídliska a preto sa oň starajme ako o svoje. 
Na rozdiel od chlapov, ktorí UFO opravovali, 
mňa osobne potešilo, že občania už neboli 
nevšímaví a  reagovali na nezvyčajný ruch 
okolo UFA kontaktovaním polície, ktorá bola 
na mieste aj niekoľkokrát denne. Všetkým 
ďakujem a prosím ich, aby naďalej sledovali, 
čo sa deje okolo nás a po ukončení prác, po 
vyleštení UFA, už nedali šancu zlodejom.
Podrobnejšie informácie a diskusiu nájdete 
na www.medzijarkami.sk alebo na Face
booku www.facebook.com/Medzijarkami.

Pavol Kubiš
poslanec MiZ

UFO ako nové

Náš úžasný deň – Veľké olompijské finále
Ešte pred prázd
ninami sa štvor
členné družstvo 
z  Materskej školy 
Linzbothova – Luj
za Nikmond, Linda 
Kocúrová, Thea Ke
seg a  Miško Maroš 
s  učiteľkou Alenou 
Farkašovou zúčastnilo na veľkom olompijskom finále, kde v areáli FitCamp na Drieňovej ulici 
deti súťažili v olompijských športoch, ktoré boli zamerané na šport a separovanie odpadu.
Medzi zúčastnenými materskými školami sa naše deti umiestnili na vynikajúcom 1. mieste, 
čím potvrdili svoju bystrosť a športovú zdatnosť. Deti dostali hodnotné vecné dary a materská 
škola finančnú odmenu 300 eur, ktorú použijeme na zveľaďovanie triedy.

Alena Farkašová
učiteľka MŠ Linzbothova

Do redakcie prišiel list od pani Márie Szabovej, v ktorom píše: „Som stará obyvateľka Bie
loruskej ulice. Pamätám si, keď UFO stavali a chodili túto atrakciu obdivovať ľudia z iných 
sídlisk. Preto ma nesmierne potešilo, že UFO opravili. Chcem poďakovať pánovi poslancovi 
Kubišovi aj pani starostke Ožvaldovej za to, že táto jedinečná ozdoba nášho sídliska i  jej 
okolie sú dôstojne upravené. Moja poznámka na adresu policajných hliadok: V noci by mali 
vystúpiť z auta a prejsť sa po sídlisku. A ešte prosba na miestny úrad našej mestskej časti: 
Obyvatelia sídliska Medzi jarkami starnú a do obchodov je pre nás cesta stále dlhšia. Na 
našej ulici je málo lavičiek.“

Z redakčnej pošty
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Od 22. do 26. júla bolo na ihrisku BK Apollo na Podzáhradnej ulici 
živo po celé dni. Kategória kadetov – chlapci do 15 rokov tu denne 
odohrali tri kvalifikačné zápasy na Majstrovstvá Európy v basebal
le za účasti družstiev zo Slovenska, Slovinska, Rakúska, Maďarska, 
Srbska, Švajčiarska, Francúzska a  Poľska. Okrem našej mestskej 
časti odohrali  po jednom zápase denne aj na Fighting Flies v De
vínskej Novej Vsi. 
Tím Slovenska bol zložený z hráčov nášho klubu BK Apollo (Branislav 
Bukva, Lukáš Csomor, Samo Hromádka, Timo Hromádka, Adam Zacko, 
Juraj Bartók) a družstiev Fighting Flies Devínska Nová Ves, Slovan Brati
slava, Trnava Angels a Seals Košice.
Prvý zápas reprezentácie Slovenska bol v  utorok 22. 7. popoludní 
o 17.30 na ihrisku v Devínskej Novej Vsi, keď naši chlapci porazili roves
níkov z Maďarska 10:0. 
V stredu 23. 7. naši reprezentanti hrali svoj prvý zápas na našom ihrisku 
BK APOLLO proti družstvu Švajčiarska. Bol to otvárací zápas pre naše 
ihrisko za účasti starostky Mestskej časti Podunajské Biskupice  Alžbety 

Ožvaldovej, ktorá oficiálne otvorila šampionát na našom ihrisku a ho
dila slávnostný nadhod. Družstvo Švajčiarska bola pre našich repre
zentantov veľká neznáma. Pri plnej tribúne a  pred zrakmi mnohých 
divákov okolo ihriska si náš Braňo Bukva odpálil tri bežecké homeruny. 
Za stavu 16:9 pre Slovensko rozhodca pre tmu prerušil zápas pred 21. 
hodinou. Zápas sme dohrali na druhý deň vo štvrtok ráno. Naši chlapci 
nekompromisne pridali ešte 5 bodov a tak zápas nakoniec skončil 21:9 
pre našich.
V ten istý deň navečer sme sa stretli s výberom Poľska. Zápas sa začal 
opatrne z oboch strán. Do tretej zmeny bol vyrovnaný stav, potom nám 
súper ušiel, Poliaci viedli v poslednej zmene 9:4. Nakoniec naši hráči 
v „nervy drásajúcej“ dohrávke aj vďaka veľkej podpore z tribúny zozbie
rali všetky psychické a fyzické sily a „nabúchali“ Poliakom 6 bodov a tak 
nakoniec vyhrali 10:9 a stali sa tak víťazmi skupiny A.
V semifinále potom nasledoval zápas s druhým tímom zo skupiny B – 
Rakúskom. Tento zápas našim nevyšiel. Konečná prehra 1:11 nám za
bránila postúpiť do elitnej skupiny A – ME, kam postupovali prvé dva 
tímy tejto kvalifikácie. Posunuli sme sa tak do boja o tretie miesto proti 
družstvu Francúzska. Konečná prehra  1:11 nášmu družstvu určila ko
nečné štvrté miesto na turnaji.
Vo finálovom súboji sa stretli družstvá Poľska a Rakúska, kde boli nako
niec šťastnejší chlapci z Poľska, ktorí po výsledku 9:6 vyhrali kvalifikáciu. 
Naši chlapci budú mať šancu postúpiť do elitnej skupiny opäť na bu
dúci rok. Za najužitočnejšieho hráča turnaja bol vyhlásený slovenský 
reprezentant z klubu BK APOLLO Branislav Bukva.
Veľká vďaka  patrí starostke Alžbete Ožvaldovej a pracovníkom Miest
neho úradu Podunajské Biskupice, riaditeľke Základnej školy Podzá
hradná Alene Heldovej a pánovi školníkovi  za pomoc a ústretovosť pri 
organizácii tohto podujatia. Ďakujeme za veľkú pomoc rodičom hrá
čov, hráčom a priateľom nášho klubu BK APOLLO pri renovácii ihriska a  
pri organizácii celého turnaja.

Martin Rudohradský
BK APOLLO, www.bkapollo.sk

Kvalifikácia na ME v baseballe

Starostka našej mestskej časti Alžbeta Ožvaldová s Prezidentom Slovenskej baseballovej 
federácie Dušanom Nogom.

Žiaľ, v našej obci nemáme veľa vyznačených 
cyklotrás. Kto však chce zažiť pekný deň s 
bicyklom v Biskupických lužných lesoch, po
núkam malý návod ako na to. Kto chodí pra
videlne  na bicykel určite túto trasu pozná, ale 
nájdu sa aj váhavci, ktorí nevedia kde začať, 
alebo majú veľa výhovoriek. Navrhujem im 
začať pri Malom Dunaji, pod benzínovou 
pumpou pri Ružinovskom cintoríne. Vyberte 
sa smerom k  prístavu, asi po 4 kilometroch 
prídete k  malej ZOO, kde si prídu na svoje 
vaše ratolesti. Ďalej môžete pokračovať do 
prístavu a  potom po hrádzi cez Bajdel, To
poľové a  Lieskovec späť. Je to približne 20 
kilometrov. Komu sa jazda po hrádzi zdá 
príliš nudná, má možnosť pred prístavom 
odbočiť doľava popri chladiacom kanáli, po 
ktorom plávajú kačice a labute, okolo skladu 
nákladných vozidiel prejde cez mostík a po
kračuje smerom k  bufetom – sú vyznačené 
šipkami. Po jazde po panelovej ceste príde
te k  informačnej tabuli, podleziete popod 
rampu a môžete začať obdivovať nádhernú 

prírodu. Na svoje si pravdepodobne prídu aj 
rybári, v  Biskupickom ramene je určite veľa 
rýb. Keď sa panelová cesta zmení na lesnú, 

môžete začať obdivovať lužné lesy. Všade 
počuť štebot vtákov. Kto sa vydá na cestu 
zrána, často stretne srnčiu rodinku, prípadne 
diviakov, bažantov – samozrejme musí mať 
na nich šťastie a správať sa ako v rezervácii. 
Jazdou po modrej značke dorazíte na Ko
páčsky ostrov, kde sa pred vami objaví step 
so všetkým čo k nej patrí, stepná tráva, kríky, 
staré vyschnuté stromy, veveričky, ale veď sa 
choďte na to pozrieť. Cesta pokračuje cez luž
ný les, po pravej strane Biskupického ramena, 
s topoľmi, ktorých kmene dosahujú priemer 
2 až 3 metre.  Rameno končí odvodňovacím 
kanálom, popri ktorom vás poľná cesta do
vedie k  bufetu, alebo vás modré značenie 
bude navigovať na Topoľové. Komu sa týchto 
20 kilometrov bude zdať málo, nech pokra
čuje po hrádzi – tiahne sa popri Dunaji až do 
Komárna. Kúsok za Medveďovom sa asfalt 
zmení na štrkový povrch, čo je dosť náročné 
na kondíciu. Vrátiť sa môžete žltým vláčikom, 
bez problémov vám naložia aj bicykel.

Štefan Malý

Kam na bicykel
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Ponúkame na prenájom nebytový priestor s rozlohou 
13,11 m²  v objekte na Bodrockej ul. 3,  ktorý bol 

využívaný ako kozmetika/kaderníctvo.
Mesačná úhrada 196 €/mes. V prípade záujmu 

kontaktujte správcovskú spoločnosť ITAM, s. r. o. , 
Drieňová č. 37, tel. č. 0902 276 141, 4342 5879.

ACOUNT SERVICE, s. r. o.
Padlých hrdinov 14, 0903 445 855

Účtovníctvo pre fyzické a právnické osoby, DPH •
mzdy • priznania • poradenstvo zdarma.

Októbrová oldies party
Pozývame vás na Oldies party 18. októbra 2014 

o 19.00 hodine v Reštaurácii Tryskáč pub
na ulici Padlých hrdinov 71.
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Prehľad podujatí v domoch kultúry
Program na  október

Dom kultúry VESNA, Biskupická 1
 6. 10. 18.00 Schôdza výboru MO Matice slovenskej
 7. 10. 14.30 Stretnutie starých skautov
 15. 10. 17.30 Schôdza výboru ZO SZZ – vyhodnotenie  
   výstavy
 22. 10. 17.00 Schôdza výboru ZO SZZ

Dom kultúry VETVÁR, Biskupická 15
 5. 10. 15.00 Divadelné predstavenie ochotníckeho 
   divadla z Jelky – organizuje ZO Csemadok
Pravidelná činnosť
Po, Ut, Št, 16.00 Tanečno športový klub M+M Bratislava

K blahoslavenej sestre Zdenke
Srdečne pozývame všetkých pútnikov na sv. omšu slávenú ku 
cti blahoslavenej Zdenky v Kostole Svätého kríža v Bratislave – 
Podunajských Biskupiciach.
V utorok 30.  septembra o 16.00 hodine bude spoločná mod
litba dvoch posvätných ružencov a po nej o 17.00 hodine bude 
farská púť veriacich z Komjatíc a svätú omšu  bude sláviť farár 
komjatickej farnosti Mgr. Štefan Vicen.
 Páter Frank Vandegehuchte MSC
www.facebook.com rektor Kostola Sv. kríža
www.sestrysvkriza.sk (SCSC) a Milosrdné sestry Svätého kríža
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Spomienky
Niečie ruky zostali prázdne, 
niečie srdcia sa pýtajú prečo,
ešte chvíľu si mal zostať, uzrieť ďalšie leto.

Dňa 22. septembra 2014 si pripomíname prvé výročie 
chvíle, keď nás opustil drahý manžel, dedo Viliam Rigo.

 S láskou v srdci naňho spomínajú manželka Anička, deti a vnúčatá

Bolestný bol jeho odchod náhly, v spomienkach je 
stále s nami.

Dňa 24. septembra 2014  si pripomíname ôsme smutné 
výročie úmrtia nášho milovaného syna, brata, strýka, 
synovca a kamaráta Petra Ostatníka, ktorý nás náhle 
opustil vo veku 34 rokov.

 S láskou spomínajú rodičia, brat, Lucia, neterka a ostatní príbuzní

Nedá sa zabudnúť, nedá sa nespomínať, preto sme 
Ti prišli na Tvoj hrob kytičku dať.

Tridsiateho septembra uplynú štyri roky, čo navždy 
dotĺklo šľachetné srdce manželky, mamičky a  babičky 
Alžbety Královej, rod. Telekešovej zo sídliska Dolné 
hony. Kto ste ju poznali, venujte jej tichú spomienku.

 Manžel Mikuláš, deti Ivan, Rastislav, nevesta  Kristína, vnúčatá 
 Michaela, Sandra, Kamil a Veronika

Poďakovanie
„V živote nemožno byť vždy hrdinom, ale za každých 
okolností možno zostať človekom!“
Ďakujeme všetkým priateľom, susedom, známym z  do
mova i zo zahraničia, ktorí sa prišli 31. júla 2014 rozlúčiť 
s naším drahým zosnulým, spisovateľom a politikom, man
želom, otcom a dedkom Lászlom Dobosom na cintorín 
v Podunajských Biskupiciach. Ďakujeme za slová útechy, 
ktoré ste vyjadrili s položením kvetín na jeho rakvu. Ďaku

jeme sa službu biskupovi reformovanej cirkvi pánovi Lászlovi Fazekasovi, 
pánom Lászlovi Koncsolovi a Árpádovi Tőzsérovi za rozlúčku a za účinko
vanie zboru Híd zo Šamorína. Naša vďaka patrí aj miestnemu dekanovi Joze
fovi Vadkertimu za účasť na rozlúčke a Pohrebníctvu Judity Strížovej za 
vybavenie a dôstojnú prípravu rozlúčkovej miestnosti.

Smútiaca manželka, deti, vnúčatá a ostatná rodina

Köszönetnyilvánitás
„Nem élt belőle több, és most sem él, s mint a fán se nő egyforma levél,
a nagy időn se lesz hozzá hasonló!“
Köszönetet mondunk minden rokonnak, ismerősnek, a  szomszédoknak, 
a barátoknak, intézményeknek, a honiaknak, az anyaországiaknak és a tenge
rentúliaknak, akik 2014. július 31én, részt vettek szeretett halottunk, Dobos 
László író, politikus és közéleti személyiség búcsúztatóján a pozsonypüspöki 
temetőben, és a koporsójához helyezett virággal kifejezték együttérzésüket. 
Köszönetünket fejezzük ki az adományokért, amellyel a honi magyar írásbeli
séget és a püspöki kórházat kívánjuk támogatni. Egyúttal köszönjük Fazekas 
László református püspök úrnak a szolgálatot, Koncsol Lászlónak és Tő
zsér Árpádnak a búcsúztatást, és a somorjai Híd vegyes karnak a közremű
ködést. Külön köszönetünket fejezzük ki a helybéli esperes úrnak, Vadkerti 
Józsefnek a búcsúztatón való részvételéért, és a Stríž Temetkezési Vállalat
nak a búcsúzás méltó körülményeinek megteremtéséért.

Gyászoló felesége, gyermekei, unokái és a rokonság.

Poďakovanie
„Medzi prvým vdychom a  posledným výdychom je 
krátky život!“
Krátkym životom, len 43 rokmi obdaril Boh našu drahú 
zosnulú manželku, mamičku a sestru Martu Horonyovú, 
ktorá 29. 7. 2014 podľahla zákernej chorobe. Ďakujeme 
všetkým, ktorí sa s ňou 1. augusta prišli rozlúčiť na cin
torín v Podunajských Biskupiciach, a odprevadili ju na 
poslednej ceste jej pozemského života. Ďakujeme pá

novi dekanovi Jozefovi Vadkertimu za slová útechy a za vyslúženie naj
svätejšej obety, svätej omše. Ďakujeme za slová súcitu a kvetinové dary, 
ktoré ste položili na hrob našej drahej zosnulej. Naše poďakovanie patrí 
aj pohrebníctvu Judity Strížovej za zabezpečenie dôstojného priebehu 
obradu.

Smútiaci manžel a dvaja synovia

Köszönetnyilvánitás
„Elment tőlünk, mint a  lenyugvó nap, de szívünkben él, és örökre ott 
marad.
Nincs annyi könny, mely méltán elsirat, és sebeinkre írt ad és vigaszt.
Oly csend van itt nélküled, hogy szinte hallani, amit még utoljára akartál 
mondani.“
Szívünkben mély fájdalommal, de Isten akaratában megnyugodva mon
dunk köszönetet minden rokonnak, ismerősnek, szomszédnak, barátnak és 
munkatársnak, akik 2014. augusztus 1én elkísérték földi léte utolsó útján 
a fiatalon elhunyt szerető feleséget, édesanyát, testvért és rokont, Horonyné 
Nagy Mártát a pozsonypüspöki temetőbe. Köszönjük Vadkerti József espe
res úrnak a búcsúztatást, az evangélium nyújtotta vigaszt és a legszentebb 
áldozat, a szentmise bemutatását. Köszönjük a soksok koszorút, virágot és 
az együtt érző szavakat. Köszönet a Stríž Temetkezési Vállalatnak a temetés 
körülményeinek méltó biztosításáért.

Gyászoló férje és két fia
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